



## Manuel d'information multiconfessionnelle

Cinquième édition

Alors que le Canada se dirige vers une société de plus en plus diversifiée, il est impératif que les personnes responsables des soins, de l'éducation et de la protection de nos citoyens soient mises au courant des conséquences pratiques des diverses croyances religieuses. Le Manuel d'Information Multiconfessionnelle fournit des renseignements concis démystifiant une partie du mystère de la gestion de la diversité religieuse.

Voici la cinquième édition du guide de référence pour les soignants spirituels et religieux et les personnes-ressources. Tout comme les versions précédentes, le nouveau Manuel d'information multiconfessionnelle reflète le vaste éventail de disciplines et pratiques qui témoignent de la spiritualité existant dans nos diverses communautés. La présente version a été allongée, élargie et réécrite suite aux commentaires des lecteurs, afin de la rendre plus pratique et plus utile.

**Le Manuel d'information multiconfessionnelle (5e édition) \$ 32.95 (shipping and handling extra)**

**Multifaith Information Manual:** An authoritative guide to religious rights and accommodations

**Manuel d'information multiconfessionnelle:** Un guide qui fait autorité sur les droits et accommodements religieux

Our users are professionals in a variety of settings who require authoritative information regarding religious accommodation.

Published by

**ONTARIO MULTIFAITH COUNCIL**

208-789 Don Mills Road

Toronto, ON M3C 1T5

Tel: 416-422-1490, 1-888-837-0923

Fax: 416-422-4359

email: [sales@omc.ca](mailto:sales@omc.ca)

For details and purchase order form, call us, or visit: <http://www.omc.ca/products>



## Multifaith Information Manual

Fifth Edition

As Canada moves towards a more diverse society it is imperative that individuals charged to care, educate and protect our citizens be made aware of the practical implications of diverse religious beliefs. The Multifaith Information Manual provides concise information which takes some of the mystery out of management of religious diversity.

This is the fifth edition of a reference guide for spiritual and religious caregivers and resource persons. Like the previous versions, the new Multifaith Information Manual reflects the broad spectrum of discipline and practice which is the celebration of spirituality in our diverse communities. It has been enlarged, expanded and re-written in response to readers' feedback to make it more convenient and useful.

**Multifaith Information Manual 5th edition \$26.95 (shipping and handling extra)**

The **Multifaith Information Manual** addresses such issues as:

- Caregivers' Frequently Asked Questions
- Beliefs
- Ceremonial objects
- Worship
- Structure
- Rituals
- Dress
- Dietary requirements
- Death
- Symbols

---

**Le Manuel d'Information Multiconfessionnelle** s'attaque à des questions telles que :

- Foire aux questions pour les soignants
- Croyances
- Objets sacrés
- Culte
- Structure
- Rituels
- Code vestimentaire
- Exigences alimentaires
- Mort
- Symboles

---

**Multifaith Information Manual** 5th edition \$26.95 (shipping and handling extra)

**Le Manuel d'information multiconfessionnelle** (5e édition) \$ 32.95 (shipping and handling extra)

# Sample

## Caregivers' Frequently Asked Questions

- Is abortion allowed?
- Are autopsies allowed?
- Is organ donation allowed?
- Does anyone have the right to hasten death?
- Is sex outside marriage permissible?
- Is the use of alcohol allowed?
- Is gambling allowed?
- Are there holidays within your faith tradition that require absence from work?
- CONTACT INFORMATION

---

## Foire aux questions pour les soignants

- L'avortement est-il permis?
- Les autopsies sont-elles autorisées?
- Les dons d'organes sont-ils autorisés?
- Est-il permis à quiconque de hâter la mort?
- Les relations sexuelles en dehors du mariage sont-elles permises?
- Est-ce que la consommation d'alcool est permise?
- Est-ce que le jeu est permis?
- Y a-t-il des jours fériés dans les traditions de votre foi qui exigent une absence au travail?
- COORDONNÉES

For details and purchase order form, call us, or visit:  
<http://www.omc.ca/products>

## Multifaith Information Manual Fifth Edition

Published by

**ONTARIO MULTIFAITH COUNCIL**

**208-789 Don Mills Road**

**Toronto, ON M3C 1T5**

Tel: 416-422-1490, 1-888-837-0923

Fax: 416-422-4359

email: [sales@omc.ca](mailto:sales@omc.ca)

The Ontario Multifaith Council on Spiritual and Religious Care is an advocate for spiritual care and religious rights. It works in support of chaplains and spiritual caregivers. This manual is a celebration of the diversity of the human spirit. We would like to acknowledge the many citizens who find themselves in institutions, vulnerable and facing challenges and crises with courage. In the struggle to make meaning of their circumstances, they draw on the support and understanding of many people, family, friends, volunteers and professional caregivers.

### Manuel d'information multiconfessionnelle, Cinquième édition

Le Conseil multiconfessionnel de l'Ontario pour les soins spirituels et religieux est un organisme de défense des droits en matière de soins spirituels et de droits religieux. Il soutient les aumôniers et soignants religieux. Le présent manuel témoigne de la diversité de l'esprit humain. Nous croyons essentiel de rendre hommage aux nombreux citoyens qui se retrouvent dans des institutions, dans un état de grande vulnérabilité, et qui affrontent les défis et les crises avec courage. Dans leur lutte pour trouver un sens à ce qui leur arrive, ils se nourrissent de l'appui et de la compréhension de plusieurs gens : famille, amis, bénévoles et professionnels soignants.